
 

 REFERAT 

Vesthimmerlands Kommune . Vestre Boulevard 7 . 9600 Aars . Tel. 99 66 70 00 . www.vesthimmerland.dk 

Dato: 9. februar 2024 

Pårørenderåd 

Dato: 07.02.2024 

Tidspunkt: 16:30 

Sted: Globen 

Møde indkaldt af:  Ina og Harriet 

Deltagere: 
Sanne Nielsen, søster til 
Jette i hus B. 
Ina Nygaard, søster til 
Niels i hus C.  
Ann Grapenthin, Søster til 
Ole i hus C. 
Ella Holm Hansen, Mor til 
Rasmus i hus D. 
Leon Klysner Sørensen, 
bror til Ims i hus E.  
Lindhardt Nielsen, far til 
Martin i hus F. 
Markus Kristensen, far til 
Jacob i hus F 
Allan Mortensen, bror til 
Tine i Møllersgård 
Michele Oxlade, 
stedfortræder. 
Harriet Meisner, leder 
 

 

Fraværende:  

Ordstyrer: Ina 

Referent: Harriet 

  

 

1. Godkendelse af dagsorden 

2. Mad og bespisning Globen og Tilbuddet fremadrettet 
Pårørenderådet orienteres om de muligheder der arbejdes med og drøfter eventuelle ideer til løsninger. 
Kenneth Bach Christensen, leder på Globen, deltager under dette punkt. 
Bilag: Spørgsmål fra pårørende 

 

3. Nyt fra ledelsen 
Orientering om økonomi og forventninger til 2024. 

4. Indkøb og grøn omstilling 
        Vi skal drøfte hvilke indsatser vi hos os eventuelt kunne prioritere. Kan vi lave en plan? 

Som bilag ligger Vesthimmerland kommunes Politik for udbud og indkøb. 

5. Eventuelt 

Yderligere kommentarer: 

Referat.



 

Side 2 

1. Godkendelse af dagsorden 

Godkendt. Punktet omkring bygningsvedligeholdelsen på Bøgevej og forholdene omkring Møllersgård, kommer 
på næste møde. 

2. Mad og bespisning Globen og Tilbuddet fremadrettet (Kenneth leder af Globen deltager) 

Pårørenderådet påpeger at det stadig ikke er alle borgere og pårørende der har modtaget den skriftlige 
orientering omkring lukningen af Globens køkkener. 
 
Drøftelse af hvilken betydning det har for borgerne at køkkenet lukker, og hvad det betyder for de borgere der 
hidtil nu har arbejdet i køkkenet. 
Pårørenderådet har bekymringer i forhold til hvilken betydning det vil få for borgerne at de ikke længere får varm 
mad på Globen og de personaleressourcer der vil gå. 
De pårørende er optaget af lødigheden af eventuel leveret mad og om der tænkes på at maden er sund og 
ernæringsrigtig. 
Ledelsen påpeger at som det er nu så laver personalet også mad til borgerne om aftenen og der altid er tanke på 
at servere sund og varieret kost i lighed med hvad en familie ville servere. Med tanke på at alle vores borgere har 
selv- og medbestemmelse og vil derfor selv vælge det de har lyst til og kan lide, kan vi selvfølgeligt ikke garantere 
hvad der ryger indenbords ved den enkelte borger. 
 
Ella efterspørger inddragelse af de pårørende i forhold til hvor man kan få mad leveret fra. Det kunne have været 
ønskeligt vi havde undersøgt andre muligheder end de gængse. 
Hvis det er Tilbuddet der skal stå for bestilling, skal vi bruge de godkendte leverandører som er Det danske 
Madhus og Sønderup Landkøkken. 
 
Hvis den enkelte pårørende ønsker en anden leverandør, skal de bestille direkte og selv sørge for betalingen. 
 
Det er vigtigt at de pårørende overvejer at der også skal tages hensyn til personalets ressourcer, så der ikke 
bliver levering fra forskellige udbydere. 
 
Følgende hus har indtil videre besluttet selv at varetage madlavningen.  
Hus A, B og F. 
For hus E bliver der ingen ændringer. 
Hus C, Møllersgård og hus D skal have en løsning for levering af mad.  
De pårørende i husene kan drøfte om de i fællesskab finder en løsning. 
 
Det aftales at der afholdes evaluerende møde i forhold til ny madordning med de pårørende i hus D (og eventuelt 
andre huse hvis dette ønskes). Dette arrangerer Harriet  
 
Punktet blev afsluttet med smagsprøver fra Det danske Madhus. 

3. Nyt fra ledelsen 

Michele orienterer om overgangen til VUM 2.0. I 2025 overgår vi til en ny takststruktur hvor det i stedet for den 
samme takst i huset vil blive individuelle takster. 
 
Der arbejdes på en revitalisering af Møllersgård. Vi overgår snarest til rådighedsvagt i stedet for vågen nattevagt. 

4. Indkøb og grøn omstilling 

Det fint at tage på dagsordenen, og det er blevet drøftet. Umiddelbart synes vi ikke at det er vældigt relevant for 
vores målgruppe. 
Vi oplever at indkøbsaftalerne generelt giver udfordringer. Vi ønsker en dialog med en af dem der står for 
indkøbsaftalerne, på et møde i pårørenderådet. 
 
Her tænker vi eksempelvis på madspild og lignende. 

5. Eventuelt 

Ina roste julegudstjenesten. Det var en stor oplevelse. 



 

Side 3 

 
Obs. Der er flere pårørende der har haft udfordringer med at få at kommunen til at sende til deres e-boks, da 
borgerne ikke har, men den mulighed foreligger. Henvend jer il Borgerservice. 
 
En drøftelse om hvordan vi griber fat på tingene, så vi tager positivt fat på de udfordringer vi oplever og ikke 
bruger så megen tid på at være frustreret over forhold som vi ingen indflydelse har på. Et andet perspektiv var at 
nogen gange er det vigtigt at kunne ventilere sine frustrationer, men selvfølgeligt skal der være opmærksomhed 
på at det ikke tager overhånd. 
 
Vi drøftede hvordan sagen omkring bygningsvedligehold og lejekontrakter i Møllersgård gribes an. 
Det aftaltes at pårørenderådet vil lave en liste over de spørgsmål og forventninger de pårørende har til 
bygningsvedligeholdelsen og hvordan Vesthimmerlands kommune forventer at kunne løfte den opgave. 
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